
Referat af årsmøde i Friluftråd Storstrøm d. 18.3.2024. 

Årsmødet blev afholdt i Frivilligcenter i Maribo. 

Der var ca. 20 deltagere. 

Årsmødet blev indledt med oplæg om Naturparker v. Klaus Bek Nielsen fra Lolland Kommune. 
Klaus var levende og inspirerende og fortalte med engagement om naturen og naturparkerne i 
Lolland Kommune. Overskriften var Natur: beskyttelse og benyttelse. To forhold der helst skal 
gå hånd i hanke.  

Efterfølgende fortalte Kirsten Skovsby om Friluftrådet centralt og hvilke ting der rør sig der. 
Bl.a. er man ved at opdatere den eksisterende strategi. Kirsten vægtede at adgang er en 
forudsætning for friluftsliv, og at det er vigtigt, at alle interessenter viser respekt og plads til og 
for hinanden. Der vil fremadrettet være fokus på bæredygtig adgang og færdsel i naturen. Der 
var drøftelse af, at der er forskellig opfattelse af bæredygtighed, hvilket kan give anledning til 
mange kontroverser. Det er vigtigt, at brugerne ikke bliver uvenner i brugen af naturen. 

Marlon Cramers fra Ulykkespatientforeningen kom med et kort oplæg om aktiviteter og 
adgang for mennesker med forskellige handicap.  Der arrangeres mange mindre gåture med 
stor succes. 

 

Årsmødet: 

John gennemgik og supplerede den udsendte skriftlige beretning. Den blev godkendt uden 
bemærkninger 

Herefter var der beretning fra de 3 kommuner ved Friluftsrådets kommunerepræsentanter. 

Mundtlig beretning 

Kirsten: Grønt Råd, Naturpark Nakskov Fjord, Naturpark Maribosøerne. Der arbejdes med 
sejladsregler på Maribosøerne og Natura 2000 planer. Der var drøftelse af, at Lolland 
Kommune ikke vil betale for blå flag på strandene. Torbjørn fra Friluftsrådet fortalte, at man i 
det regi vil tage fat i de kommuner i Danmark, der ikke vil betale for blå flag. 
Lindelse/Helgenæs projektet er ikke startet endnu, men det forventes i 2024 

Pia: Bavnehøj Fritidsområde, hvor der bl.a. er udarbejdet nyt og retvisende kort, og omlagt p-
plads, øvrige opgaver er af vedligeholdende karakter. Hjortevildtgruppen: Der arbejdes med en 
national forvaltningsplan for hjortevildt, men det bærer præg af mange modsatrettede 
interesser. 

Niels: Naturområde Guldborgsund, Naturstyrelsen Storstrøm, Bøtø Beboerforening, hvis der 
er noget nyt 



John: Grønt Råd, Søholt Storskov, Bøtø Skoven, Marielyst Enge, Geocenter Møn. Der blev 
orienteret om, at Friluftsråd Storstrøm har sendt høringssvar vedr. urørt skov i Hannenov og 
Oustrupskovene på Falster. Niels havde været til møde, og orienterede om, at de store 
græssere her vil være får. Ulvshale Nationalpark: Friluftsrådet har indstillet to til bestyrelsen. 
En kvinde og en mand. Fredningsnævnet: Intet nyt. Naturråd Søholt storskov, som er ejet af 
Aage V. Jensens Fonde. John redegjorde for fondens intention, hvor natur står højest, og 
adgang med begrænsninger alt for beskyttelse af naturen. 

Bjarne: Miljøråd Vordingborg. Der arbejdes med handleplan for Natura 2000, med Fx. 
Bekæmpelse af bjørneklo. Etablering af vindmølle og solcelleområder. Bjarne oplyste at 
fuglene stort set flyver uden om vindmøllerne. Der arbejdes med biosfære Møn og sporløs 
færd i naturen. 

Jens Ole: Avnø Naturcenter. Jens Ole var syg, så John overtog. Der var intet nyt. 

Årsplan: den fremsendt årsplan blev godkendt 

Valg til bestyrelsen: Bjarne Nielsen, Michael Thelander, Pia Grønning og Niels Jørgensen var 
på valg. Alle blev genvalgt uden modkandidater. 

Temagrupper: der arbejdes på at etablere en temagruppe for blå Guldborgsund. Der holdes 
møde i denne uge. Navnet blev Guldborg Sund. Bjarne overvejer en temagruppe for sporløs 
færd. 

Evt. 

Svend kom med en tak til bestyrelsen, de centrale repræsentanter samt de fremmødte 

Næste møde i bestyrelsen er d. 16.4.2024. Mødet er i Guldborgsund, og John giver besked om 
sted.  

Referat: Lise 

 

 


